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Posar fi als carrers estrets
amb doble sentit de circu-
lació, a l’aparcament in-
controlat a les voreres i als
problemes de seguretat
–tant per a conductors
com a vianants– que això
genera. Aquests són, a
grans trets, els principals
objectius del pla de millora
de circulació que l’Ajunta-
ment posa en marxa i que
es desplegarà per fases al
llarg d’aquest mandat.

Les urbanitzacions de
la Garriga (on el projecte
s’ha iniciat) i la del Mas Oli-
va, abans de final d’any, se-
ran els primers sectors on
s’intervindrà, però al llarg

del mandat els canvis afec-
taran tot el municipi, in-
cloent-hi el nucli antic.

Joan Plana, regidor de
Seguretat, i Juan Manuel
Fernández, regidor d’In-
fraestructures, van pre-
sentar ahir les grans línies
del projecte juntament
amb el cap de la Policia Lo-
cal, Eduard Campà, per
subratllar el caràcter
transversal de les mesures
que es volen aplicar: des de
la detecció dels punts més
problemàtics pel trànsit
fins a l’elaboració de nous
circuits de circulació amb
canvis de sentit, però tam-
bé la renovació de la xarxa
viària amb asfaltatge de
les vies, ampliació de vore-
res, col·locació d’alenti-

dors de velocitat, renova-
ció i repintat de senyalit-
zació i dels espais d’apar-
cament.

El cost d’aquestes obres
i el fet que es plantegi, en
paraules de Joan Plana,
com un “pla global i ambi-
ciós” justifica que es des-
plegui per fases en els prò-
xims quatre anys.

Participació dels veïns
El regidor de Seguretat
també va garantir que a
mesura que es plantegin
canvis s’anirà informant
els veïns i es recolliran les
seves aportacions, amb
l’objectiu que el projecte es
pugui fer de manera parti-
cipativa i que es puguin fer
els retocs que calgui. ■

a L’Ajuntament vol posar fi als carrers estrets amb doble sentit
de circulació a El projecte es desplegarà durant aquest mandat

Roses engega un pla
de millora de la
circulació municipal

Esteve Carrera
ROSES

El cap de la Policia Local, Eduard Campà, i els regidors Joan Plana (Seguretat) i Juan Manuel
Fernández (Infraestructures i Serveis) van presentar conjuntament el projecte ■ AJ. DE ROSES

Referint-se a les dues urba-
nitzacions on s’intervindrà
primer (però també al con-
junt del municipi com a nor-
ma general), Plana i Fernán-
dez van avançar que les ac-
tuacions suposaran canvis de
sentit de circulació d’un im-
portant nombre de carrers,
molts dels quals actualment

són de doble sentit. “Possi-
blement els conductors hau-
ran de fer una mica més de
volta, però serà en benefici de
tots per obtenir una circula-
ció més segura, més fluida i
coherent”, va avisar Plana.

Pel que fa a l’aparcament,
cada sector serà un cas dife-
rent, i si a les urbanitzacions

es preveu guanyar places, en
canvi als carrers més cèntrics
és probable que s’hagin de
perdre llocs d’aparcament.
Seran canvis necessaris per-
què no es produeixin situa-
cions com la d’una ambulàn-
cia que no pot accedir als car-
rers més cèntrics, hi afegeix
Fernández.

— — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — —

Fer més volta per guanyar seguretat i coherència

“La guerra pot esperar, la
verema no”, “Mai en va
sempre amb vi” i “Figue-
res mereix el títol de capi-
tal de vi de l’Empordà” són
algunes de les frases cur-
tes, enginyoses i ocur-
rents de l’enòleg Eduard
Puig Vayreda que engala-
naran els fanals de la
Rambla de Figueres du-
rant la 35a Mostra del Vi
de l’Empordà. La mostra
es farà del 5 al 8 de setem-
bre i aplegarà una vintena
d’expositors i unes trenta
activitats complementà-
ries. La consellera d’Agri-
cultura, Teresa Jordà, en
serà la pregonera. Un dels
fils conductors serà un

homenatge a Puig Vayre-
da, desaparegut l’any pas-
sat, a càrrec de la càtedra
del vi i l’oli de l’Empordà.

L’Espai DO enguany
centrarà els tastets i les
activitats de divulgació en
les varietats locals, les ca-
ranyanes i els lledoners,
que tal com destaca Xa-
vier Albertí, president de
la DO, constitueixen una
de les característiques
d’aquests vins. En l’acte
de presentació, tant Al-

bertí com l’alcaldessa, Ag-
nès Lladó, la regidora de
Festes, Ester Marcos, i Jo-
sep Maria Dacosta, de la
càtedra, van destacar la
implicació de tota la ciu-
tat en les activitats de la
mostra (museus de l’Em-
pordà i del joguet, hosta-
lers i comerç). La mostra
començarà amb una con-
ferència del periodista
gastronòmic Salvador
Garcia Arbós dedicada al
porró. ■

a La 35a edició es
farà a Figueres del 5 al
8 de setembre amb la
consellera Teresa
Jordà com a
pregonera

La Mostra del Vi de
l’Empordà homenatjarà
Eduard Puig Vayreda

E.C.
FIGUERES

La Rambla de Figueres en una edició anterior de la Mostra
del Vi de l’Empordà ■ MANEL LLADÓ

CUJEDA
Resaltado
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■La a edició de la Mostra del Vi
de l'Empordà s'inaugurarà el pro-
per dijous,  de setembre, amb el
pregó de la consellera d'Agricultu-
ra, Teresa Jordà, amb què s'enceta-
ran quatre dies per promoure la
cultura del vi i posar en valor la De-
nominació d'Origen empordane-
sa. La fira enguany reivindica la
professionalització del sector i,
precisament per aquest motiu, Jor-
dà és l’encarregada de donar-hi el
tret de sortida, tal com va explicar
l’alcaldessa, Agnès Lladó.

Enguany la mostra comptarà
amb la participació de vint-i-dos
expositors de cellers de la comarca
i productes agroalimentaris de
proximitat. Segons va explicar el
president de la DO Empordà, Xa-

vier Albertí, durant la presentació
de la mostra d’ahir, l’esdeveniment,
que combina «tradició i innova-
ció», ja està «molt consolidat» i es
preveu repetir l'afluència de l'any
passat amb . tiquets venuts i
prop de . visitants. 

La Mostra del Vi inclou, a més
dels expositors, l’Espai DO, on hi
haurà tastos guiats gratuïts per al
públic general i de pagament per a
professionals. Precisament aquest
espai enguany girarà a l’entorn de
les varietats de raïm tradicionals:

La consellera Teresa Jordà serà
la pregonera de la Mostra del Vi
Figueres acollirà la 35a
edició de la fira entre el 5 i el
8 de setembre i en reivindica
la professionalització

les carenyenes i els lledoners. Al-
bertí va destacar la pluralitat
d’aquestes varietats en blanc, roig
i negre. Es tracta d’una «gran sin-
gularitat», que l’acosta a la produc-
ció del Rosselló. També es reivin-
dicarà la recuperació del vi ranci. 

DO convidada
Enguany, però, la Denominació
d’Origen Banyuls serà la convida-
da, tot i que només hi tindrà repre-
sentació en la inauguració. «És di-
fícil en època de verema trobar ce-
llers que puguin desplaçar-se fins
a la mostra», reconeixia la regidora
de Fires i Mercats, Ester Martos.
Així, va avançar que l’Ajuntament
estudia la possibilitat de traslladar
la fira a una altra època de l’any. 

D’altra banda,  la Càtedra del Vi
i l'Oli de l'Empordà s'implicarà per
segon any amb la Mostra del Vi
amb una decoració visual que retrà
homenatge a l'enòleg Eduard Puig
Vayreda, que va morir fa un any. El
programa inclou una trentena
d'activitats en quatre dies que
s'amplien a més espais més enllà
de la Rambla.  

Paral·lelament a la fira, hi haurà
activitats complementàries al Mu-
seu del Joguet i al Museu de l'Em-
pordà, i visites a la ciutat entre el vi
i Narcís Monturiol. 

La presentació de la Mostra del Vi de l’Empordà. ANNA FONT

DdG ROSES

■L’Ajuntament de Roses impulsa
un pla de millora de la circulació
al municipi amb l’objectiu de
reordenar el trànsit en zones on es
detecten problemàtiques en ma-
tèria de circulació. El pla s’acaba
d’iniciar amb les primeres actua-
cions a la urbanització La Garriga
(actualment en execució), pros-
seguirà al Mas Oliva i s’estendrà
per altres espais del municipi al
llarg del present mandat munici-
pal. Ahir el van presentar el regi-
dor de Seguretat Ciutadana, Joan
Plana, i el d’Infraestructures, Juan
Manuel Fernández. 

En ambdós casos, les actua-
cions suposaran el canvi de sentit
de circulació d’un important
nombre de carrers (molts d’ells
actualment de doble sentit). S’ins-
tal·laran reductors de velocitat, es
reforçarà la senyalització i s’habi-
litaran espais d’estacionament.

L’Ajuntament
de Roses
impulsa un pla
per millorar
la circulació

Un dels comerços del carrer Peralada, que va ser assaltat el passat mes de març (arxiu). ANNA FONT

ANNA FONT FIGUERES

■El govern de Figueres reforçarà
la presència policial al centre per
combatre la inseguretat i frenar la
llarga llista de robatoris en comer-
ços que s’han produït en els úl-
tims mesos. El regidor de Segure-
tat i vicealcalde, Pere Casellas, as-
segura que la Guàrdia Urbana in-
tensificarà el patrullatge a l’eix co-
mercial i valoraran incorporar al-
tres sistemes de vigilància, com
podrien ser càmeres de seguretat. 

Després de setmanes sense re-
gistrar cap assalt en comerços del
centre de Figueres, els dos roba-
toris en dos bars dimarts a la nit
van encentre de nou l’alarma en-
tre els comerciants. Els assalts van
tenir lloc a poca distància un de
l’altre i en un dels casos van reben-
tar la porta per accedir a l’interior
del local i endur-se els diners de la
caixa. Des del desembre, ja són
prop d’una quinzena els negocis

els que han patit robatoris amb
força i amb aquest mateix modus
operandi. 

Casellas assegura que actuaran
davant el degoteig de robatoris els
últims mesos, però nega que la
ciutat estigui patint una «onada de
robatoris». De fet, els assalts amb
força a establiments comercials
s’han produït de manera intermi-
tent però han sigut una constant
des del desembre passat. «Preci-
sament aquest estiu ha estat tran-
quil, i esperem que així es mantin-
gui», assegura el vicealcalde. 

Manca d’agents
Intensificar el patrullatge al centre
de la ciutat no serà fàcil. La plan-
tilla de la Guàrdia Urbana neces-
sita més agents –actualment en
són uns – i es troba lluny dels 
efectius que vol assolir l’Ajunta-
ment. Precisament per això, Ca-
sellas critica que l’anterior govern

El regidor de Seguretat, Pere Casellas,
diu que s’intensificarà el patrullatge de la
Guàrdia Urbana malgrat la manca d’efectius  

Figueres reforçarà
la vigilància
policial al centre
per frenar els
robatoris en locals

no els ha deixat prous efectius. Hi
ha previsió d’incorporar-ne set
més l’any que ve.

D’altra banda, l’Ajuntament
preveu incorporar un grup de se-
renos perquè passegin, vigilin els
carrers i avisin la Guàrdia Urbana
en cas de qualsevol incidència.
Aquests vigilants municipals, que
complementarien la Policia Lo-
cal, es contractarien a través del
SOC i s’inclourien en el pressu-
post municipal del .  

A més d’incrementar el patru-
llatge policial, Casellas assegura
que estudiaran implantar altres
sistemes de seguretat. Aquests
podrien ser les càmeres de video-
vigilància, una mesura de la qual
el govern n’estudiarà la necessitat
al centre. 

Precisament la seguretat ciuta-
dana va ser un dels principals ei-
xos de la campanya electoral de
les municipals i Pere Casellas es
va comprometre a impulsar me-
sures per acabar amb aquest cli-
ma. 

Detencions
En relació amb els robatoris al
centre, els Mossos d’Esquadra
van detenir el passat mes d’abril
dos dels presumptes autors de
dos robatoris amb força en dos co-
merços de Figueres. En ambdós
casos s’havia utilitzat una pedra
de grans dimensions per trencar
els vidres dels aparadors i accedir
a l’interior dels comerços. El jutjat
en va decretar la llibertat amb
 càrrecs. 

Pere Casellas
preveu que la
incorporació d’un
cos de serenos
complementi la
vigilància de la
Guàrdia Urbana
al centre

CUJEDA
Resaltado



El setge contra el top manta a
Roses segueix en marxa. La Policia
Local ha realitzat dos nous opera-
tius, aquest dimarts i dimecres al
migdia, que han permès treure del
mercat centenars de productes
falsificats que haurien acabat ex-
posats al vespre al passeig marítim
de la població.

En aquests dos casos, l’actuació
va ser diferent de les anteriors, que
havien acabat amb el comís dels
vehicles que utilitzen els manters
com a magatzems del material
il·legal. Aquesta vegada i després
de la investigació i els seguiments
realitzats pels agents de la Policia
Local van actuar dimarts en un
aparcament exterior que hi ha a
tocar de les anomenades Viven-
des Sant Josep, que estan ubicades
entre el carrer del Doctor Ferran i
la Gran Via Pau Casals. 

Una vintena d’agents es van
desplegar en aquest punt de Roses
i van sorprendre els manters que
hi havia i que tenien dipositats tots
els farcells i maletes amb els pro-
ductes a terra per poder-los carre-
gar tot seguit als vehicles i portar
tots els productes al passeig marí-
tim.

Aquesta actuació sorpresa va
durar molt poca estona i va ser
profitosa per la Policia Local de
Roses. Van comissar una vuitena
de maletes i també diverses boss-
ses d’escombraries industrials
plenes de material. Ahir encara
s’estava fent el recompte del nom-

bre d’objectes comissats que ha
estat  molt elevat. Aquest ha estat
un nou cop contra la venda il·legal
que tanta crítica aixeca per part
del comerç de la població, ja que
ocupen un quilòmetre de passeig
durant els vespres i compliquen la
situació als vianants i turistes que
volen passejar tranquil·lament pel
front marítim de la ciutat.

Respecte a l’operatiu d’ahir,  es

va produir de manera similar i els
Mossos hi van donar suport. Les
tasques de vigilància policial van
permetre interceptar els manters
a la carretera del Mas Oliva en el
moment en què es disposen a
treure el material dels habitatges
que més tard posarien a la venda
al passeig.  En aquest cas, l’actua-
ció també va agafar desprevinguts
els manters i va ser molt breu. No
s’haurien produït detencions. 

Entre el material comissat en
ambdós operatius hi ha sobretot
roba i sabates falsificades de mar-

ques conegudes. Com ha passat
amb els altres operatius, s’obriran
diligències per la venda de pro-
ductes falsificats i la venda irregu-
lar contra els manters a qui se’ls va
comissar el material.

Aquest no serà segurament l’úl-
tim operatiu contra la venda am-
bulant que es farà aquest estiu a
Roses, ja que el setge està essent
constant. L’Ajuntament ha expli-
cat que l’actual estratègia munici-
pal i policial passa per realitzar el
màxim de decomissos de material
però fora de la zona on es produeix

la venda per evitar les corredisses
i l’«espectacle».

L'últim operatiu contra el top
manta a Roses es va realitzar el 
d’agost i va servir per comissar
.  en productes. Els cente-
nars d'objectes van ser localitzats
als vuit vehicles que utilitzaven de
magatzem. L'actuació la van por-
tar a terme la Policia Local de Ro-
ses i els Mossos d'Esquadra des-
prés d'un dispositiu de seguiment
durant dies. En una altra operació
policial que s’havia portat a terme
la setmana anterior contra vehi-
cles que s'utilitzen de magatzem
es va retirar material valorat en
. euros.

EVA BATLLE ROSES

Roses comissa material del top manta
abans que el carreguin cap al passeig

La Policia Local ha fet vigilància i ha descobert que en un aparcament d’un bloc de pisos és
on els manters dipositaven els farcells amb els objectes a dins dels vehicles  El cos ha desplegat dos
dispositius aquesta setmana i ha intervingut centenars de productes falsificats




Els manters traient el material a
l’aparcament on dimarts es va fer
l’operatiu policial. FOTO: DDG

Un nen de cinc anys va estar a
punt d’ofegar-se aquest dimarts a
la tarda al parc aquàtic de Roses.
La ràpida intervenció dels moni-
tors, socorristes i el SEM van per-
metre recuperar la criatura que ja
estava flotant a l’aigua de la pisci-
na d’onades quan se’l va trobar.

Sortosament, en poca estona el
nen ja va tornar a respirar amb
normalitat i segons el SEM, se’l va
traslladar en ambulància fins a
l’hospital Josep Trueta, amb estat
de menys gravetat. La criatura, se-
gons fonts del centre sanitari, va
ser donat d’alta al cap d’unes ho-
res després dels fets.

El  va rebre l’avís dels fets
pels volts d’un quart de quatre de
la tarda i ràpidament es van mo-
bilitzar els Mossos d’Esquadra, la
Policia Local i el SEM. Els serveis
sanitaris van activar l’helicòpter
medicalitzat però finalment no va
ser necessari.

La criatura, segons fonts poli-
cials, anava amb un grup de 

nens i tres monitors del casal es-
portiu de Roses i va entrar a la pis-
cina d’onades i no portava cap ele-
ment flotador. Per aquest motiu,
es va enfonsar i un socorrista el va
veure pocs segons després surant
a l’aigua. 

Li van fer les maniobres de re-
animació i el van poder recuperar
malgrat el fort ensurt. Tot seguit,
el SEM el va derivar a l’hospital
Trueta per fer-li una revisió, ja que
no presentava símptomes greus
d’ofegament. Durant el dia se’l va
donar d’alta.

Dos serveis en poca estona
Poca estona després d’aquests
fets, la Policia Local de Roses i el

SEM van haver de tornar al parc
aquàtic perquè una turista fran-
cesa havia patit una caiguda. 

Presentava una possible fractu-
ra a la cama i se la va evacuar en

ambulància del SEM fins a l’hos-
pital de Figueres. Aquest parc
aquàtic es troba a tocar de la car-
retera que va de Cadaqués a Ro-
ses.

EVA BATLLE

Reanimen un nen de 5 anys que
gairebé s’ofega en un parc aquàtic

Formava part d’un casal
d’estiu i va entrar a la piscina
d’onades sense cap
element flotador



TENSIÓ 
Enfrontament de
veïns i manters
 La tensió entre els veïns de
Roses i els manters es va ma-
terialitzar en un enfronta-
ment a principis d’agost. Tot
es va desencadenar quan un
grup de venedors va deixar el
material al jardí d'uns aparta-
ments per resguardar-lo de la
pluja i un dels propietaris
d’un dels pisos va alertar la
policia i es va emportar força
material del top manta. Els
fets van tenir lloc al vespre i
la Policia Local de Roses va
necessitar el suport dels Mos-
sos d'Esquadra. Finalment, es
va poder desfer l’enfronta-
ment i la Policia Local va co-
missar material que l'home
va «segrestar» a casa seva i
més objectes. E.B. ROSES

Els equips d’emergències mobilitzats pel succés de Roses. DDG

ROSES
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Coses de la vida SOCIETAT

Un servei necessari

Un de cada quatre 
ofegats va morir en 
una platja no vigilada

Catalunya suma ja aquest 
estiu 23 morts i està  
a una del rècord del 2012

LOURDES BARRAGÁN 
BARCELONA

A
l maig ja es va advertir 
que aquesta seria una 
temporada d’alt risc 
al litoral català per la 

falta de socorristes. Així ho va 
pronosticar l’Associació d’Em-
preses Catalanes de Socorrisme 
Aquàtic (AECSA) i, vist això, no 
anava del tot desencaminada, 
ja que pocs estius han acabat 
amb tants ofegaments com 
aquest: 23 en tota la comunitat, 
i això sense haver acabat la tem-
porada, que va del 15 de juny al 
15 de setembre. 

El cas més recent és el d’una 
dona de 68 anys que es va ofegar 
dimecres passat a Roses (Alt Em-
pordà), on sí que hi havia servei 
de vigilància però ja havia fina-
litzat el seu torn. Si es produís 
només un ofegament més en les 
pròximes dues setmanes, aquest 
any arribaria al rècord registrat 
el 2012 –24 morts al finalitzar 
l’estiu–, tot i que el Departament 
d’Interior explica que la infor-
mació d’aquest any és aproxima-
da, ja que els incidents es van co-
mençar a comptabilitzar amb 
més rigor fa un lustre.  

Hi ha altres dades revelado-
res: segons la informació que té 
Protecció Civil, sis de les 23 vícti-
mes que el mar ha causat aquest 
estiu a Catalunya es banyaven 
en platges no vigilades. Una xi-
fra que ascendeix a 10 si comp-
tem els ofegaments fora de l’ho-
rari del servei de vigilància, com 
en el cas de Roses. 

 
SEGONA EN EL RÀNQUING / L’Infor-
me Nacional d’Ofegaments fet 
per la Federació Espanyola de 
Salvament i Socorrisme situa 
Catalunya, a més, com la sego-
na autonomia amb més nom-
bre de morts al mar fins al 15 
d’agost passat, només superada 
per la Comunitat Valenciana i 
seguida d’Andalusia, que té 
més superfície de platja. 

En total, hi ha 352 platges a 

Catalunya –es pot «escapar al-
guna cala» de la qual les institu-
cions no tenen constància–, i 
d’aquestes platges, 230 comp-
ten amb vigilància; les 122 res-
tants no disposen d’aquest ser-
vei. ¿Sota quin criteri es deci-
deix que unes platges tinguin 
socorristes i d’altres no? Segons 
la cap del Servei de Gestió d’E -
mergències de la Generalitat, 
Montse Font, la decisió depèn 
únicament dels municipis. «En 
funció del pressupost, cada 
ajuntament decideix a quines 
platges instal·lar serveis de vi-
gilància. No totes les costes són 
iguals, algunes tenen més 
afluència de turistes, mentre 
que d’altres solen ser d’ús local, 
de manera que fer un reparti-
ment de socorristes per metre 
quadrat tampoc seria del tot 
efectiu», aclareix Font. 

 
EMPRESES SUBCONTRACTADES / La 
distribució dels punts de vigi-
lància a les platges queda, per 
tant, en mans de cada consisto-
ri. I, després, generalment dele-
guen la seva gestió en l’empresa 
de salvament que hagin con-
tractat. No obstant, alguns so-
corristes com Carlos Parra, por-
taveu del sindicat Sos Socorris-
tes –entitat que reuneix més de 
500 vigilants de les costes catala-
nes–, creuen que aquests crite-
ris es podrien millorar coordi-
nant el seu treball amb el Depar-
tament d’Interior i «fent reuni-
ons conjuntes durant l’hivern 
per millorar els protocols».  

Segons la UGT, a Catalunya hi 
hauria d’haver 300 socorristes 
més per garantir la seguretat al 
litoral. Per arribar a aquesta xi-
fra, avalada per Sos Socorristes, 
s’han tingut en compte, d’una 
banda, les platges amb un nom-
bre d’efectius més baix, i d’una 
altra, les de més afluència, ja 
que no hi ha cap llei que deter-
mini com s’han de distribuir els 
vigilants a les costes. I aquí entra 
en joc una de les principals rei-

La UGT calcula que falten 
uns 300 socorristes per 
garantir la seguretat

33 El primer toc d’atenció va ar-
ribar l’any passat, en una taula 
de reunió entre Sos Socorristes i 
el Síndic de Greuges en la qual el 
sindicat de socorristes va mani-
festar als representants de la 
institució que encapçala Rafael 
Ribó el seu descontentament 
amb algunes de les condicions 
laborals sota les quals treballen. 
La segona alarma ha saltat 
aquest mateix estiu, cosa que 
ha portat el Defensor del Poble 
català a plantejar-se una pre-
gunta: ¿són suficients les mesu-
res actuals per garantir la segu-
retat a les platges? 

33 «Arran de les notícies alar-
mants que vèiem als mitjans de 
comunicació, vam decidir im-
pulsar una actuació d’ofici que 
analitzi si hi ha o no un dèficit 
de vigilància», va explicar a 
aquest diari el director adjunt 
de la institució, Jaume Saura, 
poc després d’anunciar que el 
Síndic de Greuges ha sol·licitat 
informació a diverses instituci-
ons –dues d’autonòmiques, tres 
de provincials i dues de munici-
pals– per determinar possibles 
vies que reforcin la seguretat a 
les platges.  

33 Segons l’opinió de Saura, «se-
rien necessaris requisits comuns 
sobre com i on hi ha d’haver ser-
vei de vigilància, perquè així els 
municipis tinguin referències». 
Alguns ofegaments es van pro-
duir poc després de les sis de la 
tarda, quan el servei de vigilàn-
cia ja havia finalitzat. «Una de les 
mesures a analitzar és si aquest 
horari de servei s’ha d’ampliar. 
Serà més car per als ajunta-
ments, però possiblement també 
és necessari», conclou.

El Síndic sol·licita 
informació a  
set institucions
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CADA ESTIU

Més de 900 rescats, 5.862 as-
sistències, 6.623 atencions 
per picadura de medusa i 
aproximadament 21.000 acti-
vitats preventives més van ser 
fetes per socorristes i serveis 
d’emergències l’estiu passat, 
segons les dades que el Ser-
vei de Gestió d’Emergències 
recopila al finalitzar cada tem-
porada d’estiu. «Per mi, són 
els seus grans èxits i els més 
desconeguts», reflexiona la 
cap d’aquest organisme de-
pendent de la Generalitat, 
Montse Font. 
 «El 80% del nostre treball és 
preventiu: alertar de mals hà-
bits a la platja, avisar d’un can-
vi de corrent... Si no passa res, 
no es valora. Però aquesta és 
la gran importància de tenir so-
corristes a la platja», recorda 
Nicolás Migueiz, coordinador 
dels socorristes a les platges 
de Catalunya i membre del sin-
dicat Sos Socorristes.  
 Cada estiu, l’equip de so-
corristes fa de mitjana entre 
1.000 i 1.500 rescats aquàtics, 
segons el Servei de Gestió 
d’Emergències. Una feina «fo-
namental» que, segons Font, 
no sempre tenen en compte els 
usuaris de la platja. Molts fins i 
tot desatenen els consells dels 
professionals, que de vega-
des es poden enfrontar a de-
lictes, com el d’omissió de so-
cors, el de lesions i fins i tot el 
d’homicidi imprudent. En cas 
de bandera vermella, la res-
ponsabilitat és del banyista. 
 Les piscines públiques han 
de tenir almenys un socorrista 
per poder obrir. Només un dels 
quatre ofegaments que aquest 
estiu s’han produït en pisci-
nes catalanes va tenir lloc en 
una instal·lació municipal, a la 
Granja d’Escarp (Segrià, Llei-
da). La resta, en dues de parti-
culars i una de comunitària. 
 Tant en piscines com en plat-
ges –sobretot en aquestes últi-
mes– hi ha morts difícils d’evitar. 
Una part dels ofegats tenen 
edats d’entre els 60 i els 80 anys. 
El 23 d’agost, a l’Estartit, per 
exemple, una dona de 60 anys 
es va ofegar quan feia subma-
rinisme a prop de les Medes, 
tot i que els submarinistes no 
entren en el còmput d’ofega-
ments que es fa al final de l’estiu.

Entre 1.000 
i 1.500 
rescats

vindicacions dels socorristes.  
«A l’Administració ningú li 

exigeix un nombre concret de 
treballadors a la platja, però un 
socorrista pot haver d’anar a de-
clarar a judici si algú mor o té un 
accident», subratllava mesos en-
rere Nicolás Migueiz, coordina-
dor dels socorristes a les platges 
de Catalunya i membre, igual 
que Parra, de Sos Socorristes. Tot 
i que Migueiz subscriu la idea 
que no totes les platges són 
iguals i és complex decidir quin 
criteri seguir per establir aquest 
serveis, coincidint així amb la 
cap del Servei de Gestió d’E -
mergències, sí que assenyala 
que, «si en una platja deixes que 
hi hagi xiringuitos i activitats 
nàutiques, estàs convidant la 
gent a anar-hi i no s’entén que 
no acompanyis l’oferta d’oci 
d’un servei de vigilància». «A les 

piscines públiques, si no hi ha al-
menys un socorrista no s’obren 
les portes, per molt poca gent 
que hi vagi», recalca.  

 
CARTA AL CONSELLER BUCH /A Cata-
lunya, el servei de socorrisme el 
coordina el Departament de Pre-
sidència, que assumeix Esports, 
en comptes d’Interior. Els socor-
ristes han criticat aquesta decisió 
en nombroses ocasions, i així l’hi 
van manifestar per carta al titular 
d’aquest últim departament, Mi-
quel Buch, l’any passat. «No ens 
considerem treballadors de l’es-
port. La nostra feina és prevenir 
accidents», afirma Migueiz.  

La solució, segons l’opinió 
de Parra, estaria més a prop 
amb un conveni autonòmic 
vinculant que reguli la seva fei-
na a la comunitat, ja que es re-
geixen per una normativa esta-
tal sobre activitats «esportives» 
que inclou els socorristes en el 
mateix grup –tot i que en dife-
rents categories– que els moni-
tors de sala i activitats, els coor-
dinadors de fitness i fins i tot el 
personal de manteniment. H

El dispositiu  depèn 
dels consistoris, 
 que  en funció dels 
seus comptes 
decideixen com 
desplegar-lo

Un repartiment  per 
metre quadrat  no 
seria efectiu 
perquè hi ha zones 
amb més afluència 
que altres
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Roses inicia el Pla de Millora de
Circulació
El Pla s'ha iniciat a la urbanització La Garriga, prosseguirà al Mas Oliva i s'estendrà
per altres espais del municipi

EMPORDA.INFO  28.08.2019 | 12:43

El Pla de Millora de Circulació de Roses neix de la
necessitat d'ordenació que presenten diferents
espais del municipi, on la circulació no està prou
regulada o bé l'existent fins ara ha quedat
obsoleta. Es tracta d'un projecte que s'anirà
aplicant progressivament, en base a l'estudi que
realitzen la Policia Local i el Departament
d'Infraestructures de Roses d'aquelles zones on es
detecten problemàtiques en matèria de circulació.

A més dels estudis tècnics, el Pla també té en
compte les peticions i suggeriments aportats pels
mateixos ciutadans i ciutadanes. La
temporalització de les actuacions vindrà marcada per la urgència detectada en cada cas, així com per
la disponibilitat pressupostària en aquells casos en què els canvis de circulació requereixin una
inversió econòmica, com pot ser el cas d'ampliació de voreres, adaptació de serveis, etc.

L'objectiu és la millora continuada de la seguretat circulatòria a tota la població en funció de les
característiques i necessitats pròpies de cada espai, ja sigui a partir de canvis de sentit de circulació,
d'una informació i senyalització més detallades per als conductors, de l'habilitació de zones zones
d'aparcament per evitar la problemàtica que suposa l'aparcament en vorera, de la renovació i repintat
de senyalització allà on sigui precís, etc. En alguns casos, aquestes mesures poden també anar
acompanyades d'inversions en infraestructures per dignificar l'espai i adaptar serveis.

Pla de Millora de Circulació a la Garriga i al Mas Oliva

El Pla s'acaba d'iniciar amb el projecte que s'està duent a terme actualment a la urbanització de la
Garriga, a la qual seguirà el Mas Oliva abans de finals d'any. En ambdós casos, les actuacions
suposaran el canvi de sentit de circulació d'un important nombre de carrers (molts d'ells actualment de
doble sentit), per tal de dotar aquestes urbanitzacions residencials d'una circulació més fluida i
coherent, optimitzant-la des dels mateixos accessos d'entrada i sortida de cada urbanització.

Un important aspecte a destacar és l'ordenació de l'aparcament, atès que fins ara es realitzava de
manera arbitrària i estava mancat de senyalització, de manera que ambdues urbanitzacions disposaran
dels espais destinats a estacionament perfectament delimitats.

També s'instal·laran reductors de velocitat en aquells carrers on sigui necessari i es reforça
significativament la senyalització, tant vertical com horitzontal, de les dues urbanitzacions.

Més informació

La piscina de Roses fa l'aturada tècnica anual entre l'1 i el 10 de setembre.

En marxa la tercera edició del Torneig U13 de Vilafant.

La prova pilot amb la Guàrdia Urbana de Figueres «es dona per superada».
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Fèlix Llorens: «El gran perjudicat del
top manta és el comerç de Roses»
Llorens segueix apostant per una desestacionalització del turisme oferint al·licients
als establiments locals perquè allarguin la temporada

Sònia Duñach  26.08.2019 | 19:17

Fèlix Llorens i Palou (Roses, 1977) s'iniciava en la
política en el consistori rosinc de la mà d'Esquerra
Republicana el 2011. Ara, encara el segon mandat
com a regidor de Gent del Poble.

Un pacte amb dos partits sovint genera alguna o
altra desavinença. Amb tres partits, costa més
entendre's?

A vegades un de sol tampoc s'entén. En tot cas,
quan hi ha voluntat de treballar conjuntament i
arribar a un acord, s'hi arriba.

I amb la resta de grups, com està anant?

Bé. Vam sortir de campanya i hem entrat en
temporada d'estiu. És difícil per als regidors que
entren nous al consistori i també per a aquells
que, malgrat que tinguem experiència, hem canviat
d'àrees.

Un punt negre de la regidoria, compartit amb la regidoria de Seguretat, és el top manta.

Ens afecta perquè uns dels grans perjudicats del top mantasón els comerciants, pateixen una
competència directa i deslleial. Entenc la seva frustració quan veuen que des de l'administració no fem
el que ells voldrien. Per desgràcia, no tenim més eines legals.

A Empuriabrava, al Passeig, fan un mercat de nit. No podria ser una opció per a Roses?

Som conscients que si féssim una zona delimitada de parades tindríem aquesta zona i una altra nova
zona al costat amb el top manta. Són dos quilòmetres de passeig, unes quatre-centes parades.
Administrativament és inviable, i el problema és que pocs manters podrien complir les condicions
legals que requereix un mercat de nit.

El top manta fa competència a l'estiu, però fora de temporada els locals de Roses estan tancats. Què
es fa des de l'Ajuntament per fomentar que obrin tot l'any?

Ara per ara, tancats hi estan des de novembre fins a febrer. Hem aconseguit allargar la temporada,
potser no tant com voldríem. Però fem la Fira de la Cervesa a l'octubre, el Festivalet de la Posta de sol
al novembre, la Fira de la Rosa al maig o la Ruta de les Tapes a l'abril. Així donem contingut a la
temporada baixa i és un al·licient per als establiments locals per allargar la temporada.

Un problema del fet que la gent vingui concentrada a l'estiu és l'aparcament.

Quan tens un turisme tan estacional tens problemes per dimensionar les necessitats logístiques.
Pensem que estem parlant de cinc o deu dies al mes d'agost. Per molt aparcament que tinguem, es
col·lapsa. Però estem d'acord que ha de ser un objectiu per al futur immediat del poble.

Segueix endavant el projecte del Ride Roses?

Vam engegar-lo a l'antiga legislatura des de la regidoria de Turisme, i ara recau en l'alcaldessa el
desenvolupament d'aquesta marca de ciclisme al municipi. Creiem que és un eix a treballar per
desestacionalitzar el turisme perquè donem una oferta complementaria al sol i la platja de l'estiu. Està
orientat a un sector de població que viatja sense nens, que poden fer vacances sense dependre del
curs escolar i, a més, realcem tot el patrimoni natural de l'Empordà. És un mercat emergent pel qual
apostem.

Però creu que és una bona idea fomentar el ciclisme en carreteres com les de Roses a Cadaqués?

El Ride Roses no s'especialitza en una sola pràctica de bicicleta. Toquem més tecles. Hi ha BTT per a
grups petits, carretera per a estades esportistes, o bicicleta elèctrica. No podem centrar-nos en una
sola pràctica. Volem obrir la comarca a un públic en el qual fins ara no pensàvem. A més, hi va
associada tota una necessitat d'estructura: empreses de lloguer, de reparació, però també
d'allotjament. Ens fa falta posar-los a tots en contacte per oferir packs atractius a les fires on podem
anar en l'àmbit europeu.

A través d'Empordà Turisme?

No hi crec massa en aquest ens. En canvi, el Club de Badies sí que funciona, i treballem amb Sant Pere
Pescador, Castelló d'Empúries i l'Escala.

Quina esperança tenen en elBullifoundation?

Hem d'estar a l'espera que estigui en marxa per veure quin camí agafa. Roses ha de saber ser prou àgil
per treure profit de la marca. De tots maneres, és un honor tenir-lo aquí.

Ara està molt a l'ordre del dia parlar de l'abandonament de plàstics a l'entorn. Duran a terme alguna
acció per controlar els plàstics del mercat?

Durant els últims anys hem millorat, i ho hem fet mitjançant les multes a qui té la parada bruta. El
residu zero és molt difícil d'aconseguir, igual que quan bufa tramuntana és complicat que no surtin
plàstics volant. Esperem que amb la normativa europea de la prohibició del plàstic d'un sol ús l'any
2021 les coses canviïn. Tot i això, cada diumenge collem perquè les parades tinguin cura.

Li ha estranyat que li preguntés pels mercats...

Ningú pregunta pels mercats!

Però hi ha molts problemes, com els residus, la seguretat...

Sí, però la gent no n'és conscient. Hi ha un placer -un municipal que fa aplicar l'ordenança del mercat-
que el regula i hi ha les unitats de seguretat que toquen, els serveis de neteja, i tot el munt de tràmits
administratius relacionats amb els permisos de les parades.

Més informació

El desembarcament marítim a Empuriabrava inicia la XXIX edició del Terra de Trobadors.

Roses inicia el Pla de Millora de Circulació.

Les parelles Ribera-Merteki i Tovar-de Mena s'imposen a la sorra d'Empuriabrava.
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Fèlix Llorens: «El gran perjudicat del
top manta és el comerç de Roses»
Llorens segueix apostant per una desestacionalització del turisme oferint al·licients
als establiments locals perquè allarguin la temporada

Sònia Duñach  26.08.2019 | 19:17

Fèlix Llorens i Palou (Roses, 1977) s'iniciava en la
política en el consistori rosinc de la mà d'Esquerra
Republicana el 2011. Ara, encara el segon mandat
com a regidor de Gent del Poble.

Un pacte amb dos partits sovint genera alguna o
altra desavinença. Amb tres partits, costa més
entendre's?

A vegades un de sol tampoc s'entén. En tot cas,
quan hi ha voluntat de treballar conjuntament i
arribar a un acord, s'hi arriba.

I amb la resta de grups, com està anant?

Bé. Vam sortir de campanya i hem entrat en
temporada d'estiu. És difícil per als regidors que
entren nous al consistori i també per a aquells
que, malgrat que tinguem experiència, hem canviat
d'àrees.

Un punt negre de la regidoria, compartit amb la regidoria de Seguretat, és el top manta.

Ens afecta perquè uns dels grans perjudicats del top mantasón els comerciants, pateixen una
competència directa i deslleial. Entenc la seva frustració quan veuen que des de l'administració no fem
el que ells voldrien. Per desgràcia, no tenim més eines legals.

A Empuriabrava, al Passeig, fan un mercat de nit. No podria ser una opció per a Roses?

Som conscients que si féssim una zona delimitada de parades tindríem aquesta zona i una altra nova
zona al costat amb el top manta. Són dos quilòmetres de passeig, unes quatre-centes parades.
Administrativament és inviable, i el problema és que pocs manters podrien complir les condicions
legals que requereix un mercat de nit.

El top manta fa competència a l'estiu, però fora de temporada els locals de Roses estan tancats. Què
es fa des de l'Ajuntament per fomentar que obrin tot l'any?

Ara per ara, tancats hi estan des de novembre fins a febrer. Hem aconseguit allargar la temporada,
potser no tant com voldríem. Però fem la Fira de la Cervesa a l'octubre, el Festivalet de la Posta de sol
al novembre, la Fira de la Rosa al maig o la Ruta de les Tapes a l'abril. Així donem contingut a la
temporada baixa i és un al·licient per als establiments locals per allargar la temporada.

Un problema del fet que la gent vingui concentrada a l'estiu és l'aparcament.

Quan tens un turisme tan estacional tens problemes per dimensionar les necessitats logístiques.
Pensem que estem parlant de cinc o deu dies al mes d'agost. Per molt aparcament que tinguem, es
col·lapsa. Però estem d'acord que ha de ser un objectiu per al futur immediat del poble.

Segueix endavant el projecte del Ride Roses?

Vam engegar-lo a l'antiga legislatura des de la regidoria de Turisme, i ara recau en l'alcaldessa el
desenvolupament d'aquesta marca de ciclisme al municipi. Creiem que és un eix a treballar per
desestacionalitzar el turisme perquè donem una oferta complementaria al sol i la platja de l'estiu. Està
orientat a un sector de població que viatja sense nens, que poden fer vacances sense dependre del
curs escolar i, a més, realcem tot el patrimoni natural de l'Empordà. És un mercat emergent pel qual
apostem.

Però creu que és una bona idea fomentar el ciclisme en carreteres com les de Roses a Cadaqués?

El Ride Roses no s'especialitza en una sola pràctica de bicicleta. Toquem més tecles. Hi ha BTT per a
grups petits, carretera per a estades esportistes, o bicicleta elèctrica. No podem centrar-nos en una
sola pràctica. Volem obrir la comarca a un públic en el qual fins ara no pensàvem. A més, hi va
associada tota una necessitat d'estructura: empreses de lloguer, de reparació, però també
d'allotjament. Ens fa falta posar-los a tots en contacte per oferir packs atractius a les fires on podem
anar en l'àmbit europeu.

A través d'Empordà Turisme?

No hi crec massa en aquest ens. En canvi, el Club de Badies sí que funciona, i treballem amb Sant Pere
Pescador, Castelló d'Empúries i l'Escala.

Quina esperança tenen en elBullifoundation?

Hem d'estar a l'espera que estigui en marxa per veure quin camí agafa. Roses ha de saber ser prou àgil
per treure profit de la marca. De tots maneres, és un honor tenir-lo aquí.

Ara està molt a l'ordre del dia parlar de l'abandonament de plàstics a l'entorn. Duran a terme alguna
acció per controlar els plàstics del mercat?

Durant els últims anys hem millorat, i ho hem fet mitjançant les multes a qui té la parada bruta. El
residu zero és molt difícil d'aconseguir, igual que quan bufa tramuntana és complicat que no surtin
plàstics volant. Esperem que amb la normativa europea de la prohibició del plàstic d'un sol ús l'any
2021 les coses canviïn. Tot i això, cada diumenge collem perquè les parades tinguin cura.

Li ha estranyat que li preguntés pels mercats...

Ningú pregunta pels mercats!

Però hi ha molts problemes, com els residus, la seguretat...

Sí, però la gent no n'és conscient. Hi ha un placer -un municipal que fa aplicar l'ordenança del mercat-
que el regula i hi ha les unitats de seguretat que toquen, els serveis de neteja, i tot el munt de tràmits
administratius relacionats amb els permisos de les parades.

Més informació

El desembarcament marítim a Empuriabrava inicia la XXIX edició del Terra de Trobadors.

Roses inicia el Pla de Millora de Circulació.
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Un tros de la Ciutadella, al descobert
Diari de Girona. Les obres a la riera de la Trencada de Roses han permès recuperar una part de la muralla fins ara oculta.
L’Ajuntament també ha reconstruït la font de la Vituà i s’han millorat les connexions a l’entorn del recinte emmurallat.
Roses ha finalitzat les obres realitzades durant els darrers mesos a la riera de la Trencada, adjacent a la Ciutadella de
Roses, les quals han permès descobrir una part important de la muralla d’aquest monument, que fins ara quedava oculta.
El pressupost d’adjudicació de les obres ha estat de 364.072,41 euros.
Les obres també han inclòs la recuperació de la font de la Vituà, que fins ara només mostrava la coberta, i s’ha substituït la
canalització d’aigua que dona servei a la vila. Fins ara, només era visible la coberta d’aquesta construcció, situada molt a
prop de l’avinguda de Rhode, ja que es trobava semienterrada.
El nom de la font de la Vituà és com es coneix popularment entre la gent de Roses i podria respondre a la transcripció
directa de la paraula francesa victoire, o bé a una deformació abreviada de la paraula avituallament. Pel que fa al seu ús, tot i
no existir cap referència escrita, és molt possible que atengués les necessitats dels vaixells fondejats davant la Ciutadella.
Amb aquest projecte es dignifica l’entorn del monument donant-li una major visibilitat i s’habilita un espai transitable per a
vianants entre l’avinguda de Rhode i la ronda de Circumval·lació.
El projecte desenvolupat a la riera de la Trencada tenia per objectiu incidir en diferents millores. D’una banda, el rebaix de
terres ha permès descobrir els trams inferiors de muralla coberts fins ara i donar un major èmfasi i protagonisme a
aquesta façana del monument.
Passeig a l’entorn de la muralla
L’aplanament i enretirada de terres de tot l’espai ha possibilitat també la millora de la gran esplanada que transcorre entre
l’avinguda de Rhode i la ronda de Circumval·lació, a la qual es pot accedir gràcies a les rampes habilitades en ambdós
extrems.
Amb aquesta connexió, es fa possible a partir d’ara el passeig continuat seguint el perímetre de la muralla entre la façana
de mar i la de terra.
Es preveu també, durant l’any que ve, instal·lar punts de llum que il·luminin la muralla per donar-li més notorietat i visibilitat
durant la nit.
Per últim, el projecte de la riera de la Trencada ha permès també la substitució de la canonada de la xarxa d’abastament
d’aigua que dona servei a la població.
La Ciutadella està declarada Bé Cultural d’Interès Nacional (BCIN) i conté restes conservades del segle IV aC, data en què
es va fundar la colònia grega de Rhode, fins al segle XX.
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HOME  ROSES  SEGURETAT  S’INICIA EL PLA DE MILLORA DE CIRCULACIÓ DE ROSES PER MILLORAR LA
SEGURETAT I LA VIALITAT

Aquest matí el regidor de Seguretat Ciutadana, Joan Plana, el regidor

d’Infraestructures i Serveis Públics, Juan Manuel Fernández, i el cap de la

Policia Local, Eduard Campà, han presentat el Pla de Millora de Circulació de

Roses destinat a la reordenació de la circulació en aquells espais del

municipi que ho requereixen per millorar-ne la seguretat i la vialitat. El Pla

s’acaba d’iniciar amb les primeres actuacions a la urbanització La Garriga

(actualment en execució), prosseguirà al Mas Oliva i s’estendrà per altres

espais del municipi al llarg del present mandat municipal.

El Pla de Millora de Circulació de Roses neix de la necessitat d’ordenació que

presenten diferents espais del municipi, on la circulació no està prou

regulada o bé l’existent fins ara ha quedat obsoleta. Es tracta d’un projecte

que s’anirà aplicant progressivament, en base a l’estudi que realitzen la

Policia Local i el Departament d’Infraestructures de Roses d’aquelles zones

on es detecten problemàtiques en matèria de circulació.

A més dels estudis tècnics, el Pla també té en compte les peticions i

suggeriments aportats pels mateixos ciutadans i ciutadanes. La

temporalització de les actuacions vindrà marcada per la urgència detectada

en cada cas, així com per la disponibilitat pressupostària en aquells casos en

què els canvis de circulació requereixin una inversió econòmica, com pot ser

el cas d’ampliació de voreres, adaptació de serveis, etc.

L’objectiu és la millora continuada de la seguretat circulatòria a tota la

població en funció de les característiques i necessitats pròpies de cada

espai, ja sigui a partir de canvis de sentit de circulació, d’una informació i

senyalització més detallades per als conductors, de l’habilitació de zones

zones d’aparcament per evitar la problemàtica que suposa l’aparcament en

vorera, de la renovació i repintat de senyalització allà on sigui precís, etc. En

alguns casos, aquestes mesures poden també anar acompanyades

d’inversions en infraestructures per dignificar l’espai i adaptar serveis.

Pla de Millora de Circulació a la Garriga i al Mas Oliva

El Pla s’acaba d’iniciar amb el projecte que s’està duent a terme actualment a

la urbanització de la Garriga, a la qual seguirà el Mas Oliva abans de finals

d’any. En ambdós casos, les actuacions suposaran el canvi de sentit de

circulació d’un important nombre de carrers (molts d’ells actualment de

doble sentit), per tal de dotar aquestes urbanitzacions residencials d’una

circulació més fluida i coherent, optimitzant-la des dels mateixos accessos

d’entrada i sortida de cada urbanització.

Un important aspecte a destacar és l’ordenació de l’aparcament, atès que

fins ara es realitzava de manera arbitrària i estava mancat de senyalització,

de manera que ambdues urbanitzacions disposaran dels espais destinats a

estacionament perfectament delimitats.

També s’instal·laran reductors de velocitat en aquells carrers on sigui

necessari i es reforça significativament la senyalització, tant vertical com

horitzontal, de les dues urbanitzacions.
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HOME  ROSES  SEGURETAT  S’INICIA EL PLA DE MILLORA DE CIRCULACIÓ DE ROSES PER MILLORAR LA
SEGURETAT I LA VIALITAT

Aquest matí el regidor de Seguretat Ciutadana, Joan Plana, el regidor

d’Infraestructures i Serveis Públics, Juan Manuel Fernández, i el cap de la

Policia Local, Eduard Campà, han presentat el Pla de Millora de Circulació de

Roses destinat a la reordenació de la circulació en aquells espais del

municipi que ho requereixen per millorar-ne la seguretat i la vialitat. El Pla

s’acaba d’iniciar amb les primeres actuacions a la urbanització La Garriga

(actualment en execució), prosseguirà al Mas Oliva i s’estendrà per altres

espais del municipi al llarg del present mandat municipal.

El Pla de Millora de Circulació de Roses neix de la necessitat d’ordenació que

presenten diferents espais del municipi, on la circulació no està prou

regulada o bé l’existent fins ara ha quedat obsoleta. Es tracta d’un projecte

que s’anirà aplicant progressivament, en base a l’estudi que realitzen la

Policia Local i el Departament d’Infraestructures de Roses d’aquelles zones

on es detecten problemàtiques en matèria de circulació.

A més dels estudis tècnics, el Pla també té en compte les peticions i

suggeriments aportats pels mateixos ciutadans i ciutadanes. La

temporalització de les actuacions vindrà marcada per la urgència detectada

en cada cas, així com per la disponibilitat pressupostària en aquells casos en

què els canvis de circulació requereixin una inversió econòmica, com pot ser

el cas d’ampliació de voreres, adaptació de serveis, etc.

L’objectiu és la millora continuada de la seguretat circulatòria a tota la

població en funció de les característiques i necessitats pròpies de cada

espai, ja sigui a partir de canvis de sentit de circulació, d’una informació i

senyalització més detallades per als conductors, de l’habilitació de zones

zones d’aparcament per evitar la problemàtica que suposa l’aparcament en

vorera, de la renovació i repintat de senyalització allà on sigui precís, etc. En

alguns casos, aquestes mesures poden també anar acompanyades

d’inversions en infraestructures per dignificar l’espai i adaptar serveis.

Pla de Millora de Circulació a la Garriga i al Mas Oliva

El Pla s’acaba d’iniciar amb el projecte que s’està duent a terme actualment a

la urbanització de la Garriga, a la qual seguirà el Mas Oliva abans de finals

d’any. En ambdós casos, les actuacions suposaran el canvi de sentit de

circulació d’un important nombre de carrers (molts d’ells actualment de

doble sentit), per tal de dotar aquestes urbanitzacions residencials d’una

circulació més fluida i coherent, optimitzant-la des dels mateixos accessos

d’entrada i sortida de cada urbanització.

Un important aspecte a destacar és l’ordenació de l’aparcament, atès que

fins ara es realitzava de manera arbitrària i estava mancat de senyalització,

de manera que ambdues urbanitzacions disposaran dels espais destinats a

estacionament perfectament delimitats.

També s’instal·laran reductors de velocitat en aquells carrers on sigui

necessari i es reforça significativament la senyalització, tant vertical com

horitzontal, de les dues urbanitzacions.
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